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Curriculum Vitae
PERSONAL INFORMATION 
                                                                     NAME:

            department, Sohag faculty ofArcheology, Egypt. 
01 

Email wafaa.sharaf@arch.sohag
Male | Date of birth          | Nationality Egyptian 
 
WORK EXPERIENCE 

General specialty: Islamic Archaeology.

Fine Specialty: Islamic Architecture and museums.

 
  
EDUCATION AND TRAINING 
Qualification                          Degree                  
 -Bachelor's of Arts                   good                             

-Master degree                    excellent                 
-PHD degree                         excellent                  
Job grading:                                                                  
1-Assisstant Lecture                                              
2-Lecturer                                                                 
3-Assisstant Professor                                             
 
PERSONAL SKILLS 
Statement of the scientific activity of Dr. Wafaa Sharaf , the assistant professor in the faculty of archiology 
*أنهت ونوقشت رساله الماجستير المشرفه عليها مشاركه 

وهى بعنوان(تحف الأقباط المعدنيه المنزليه خلالالعصر الأسلامى دراسه آثاريه 

  فنيه لمجموعة المتحف القبطى).
Supervision and the discussion of the thesis (Metalic Coptic antiques of the houses through the Islamic period ,archiological and artistic study for a group of Coptic museums
*تقوم بالأشراف على رسالة الماجستير مشارك بعنوان (الدور الدعائى السياسى

للشارع الأعظم بالقاهره الفاطميه ومنشأت الحكام المطله عليه منذ بداية العصر
الفاطمى حتى نهاية العصر المملوكى ).

Supervision of the thesis (Poltical and advertising role for Elazam street in Fatimid cairo and ruler's buildings on it since the beginning of fatimi age till theend of mamluke's age).
*أنهت وناقشت رسالة الماجستير بعنوان (زخارف المصحف الأندلسى

 منذ بداية حكم المرابطين حتى سقوط ألأندلس480-897ه/1086-1492م)
Supervision and the discussion of th thesis (Orniments of Andalusi Mod'haf since Mourabteen ruling till the fall of Andalus 480:897 Hagria and 1086:1492
*ناقشت رسالة الماجستير (ظاهرة العمران الرئسي في العمائر المملوكية بالقاهرة 648-923ه-1250-1517م /دراسة وثائقية تحليلية)

(Vertical building phenomenon in during the Mamluk period in Cairo/648-923 AH-1250-1517 AD,Documentary & analytical study)
*ناقشت رسالة ماجستير بعنوان (النوافذ في العمائر اللاسلامية الاثرية الباقية بمصربين الشكل و الوظيفة من بداية الفتح الاسلامي حتى بداية عهد الاسرة العلوية/ 21-1220 ه-641-1805م)
(The windows in the remaining Islamic architectural buildings in Egypt between form and  function from the beginning of the Islamic conquest until the beginning of the region of the
Alawys family/21-1220 AH/641-1805 AD)

"An archeology and Architectural Study"

* شاركت بالمناقشه على رسالة الماجستير بعنوان (الأضاءه الصناعيه فى المنشأت الدينيه المملوكيه والعثمانيه الباقيه بمدينة القاهره648-1220/1250- 1805مدراسه آتاريه معماريه)  .

I participated in the discussion of the thesis (the industrial lightening in the religious Othman amd mamluke's buildings in cairo city (648:1220 Hagria /1250:1805)

*شاركت فى فعاليات المؤتمر العشرين للأتحاد العام للآثاريين العرب ببحث ألقته 

بعنوان (أثر أعادة أستخدام العناصر المعماريه القديمه على تصميم منشأت معماريه جديده دراسه تطبيقيه على بعض النماذج الأثاريه الدينيه المملوكيه الباقيه).

I participated in the activities of the 20th conference of the general union of Arab archiologists with a research , with a title (The effect of recycling of the old architectural elements on the design of the new architectural buildings , an applied study on some remaining  monumental religious mamluke's examples  
* تشارك فى فاعليات المؤتمر الحادى والعشرين للأتحاد العام للآثاريين العرب ببحث 

 بعنوان حوانيت فى الدور السكنيه المملوكيه والعثمانيه الباقيه دراسه اثاريه وثائقيه
I participated in the activities of the 21st conference of the general union of Arab archiologists by a research with a title (The shops in the remaining mamluke's and Othman houses, documentary and archilogical study).
بحث منشور فى كتاب المؤتمر الحادى عشر للاتحاد العام للآثاريين العرب فى الفتره من 18-20 أكتوبر2008م

تحت عنوان (جرجا وآثارها المندرسه والمتبقيه فى ضوء مخطوط تعطير النواحى والأرجاء للامام المراغى)0
Research published in the book of the eleventh conference of the general union of the Arab archeologists in the period of 18th :20th of October 2008 ,its title is Gerga and its lost and remained monements in the light of the menu script of the Tater Elnoahy wa Alrgaa of the imam Almaraghy .

*بحث منشور فى كتاب المؤتمر الدولى الثالث لكلية الآثار جامعة القاهره  فى الفتره من17-19أبريل2010م

تحت عنوان (الأسهامات الحضاريه المصريه والأسلاميه فى مجال الطب والجراحه وأثردلك فى الحضاره الانسانيه(فى ضوء دراسه لمجموعه من الآلآت الجراحيه قديما وحديثا).
Research published in the book of the third international conference of the faculty of architecture –cairo university in the period of 17th : 19th of Abril 2010 with the title of The Egyptian and Islamic civilized contribution in the medical and surgical field and its effect in the human civilization ,in the light of a study of a group of old and new surgical instruments.

*بحث منشور فى كتاب المؤتمر الثالث عشر للاتحاد العام للآثاريين العرب فى الفتره من 24-26أكتوبر2010م
تحت عنوان (دراسه ونشرلخاتم وقلاده بألاكاديميه الملكيه بمدريد).
Research published in the book of the 13th conference of the general union of arab archeologists in the period of 24th : 26th of October 2010 , with a title of study and publishing of royal ring and necklace in Madrid.
*بحث منشورفى كتاب المؤتمر الرابع عشرللاتحاد العام للآثاريين العرب فى الفتره من 15-16 أكتوبر2011م
تحت عنوان (مقبض سيف عاجى بمدريد فى دراسه آثاريه وفنيه ونشر).
Research published in the book of the 14th conference of the general union of arab archeologists ithe period of 15th : 16th of October 2011 , its title an ivory handle sward in Madrid in an archologistic and artistic study 

*بحث  منشور فى مجلة كلية الآثار بقنا تحت عنوان (بيت السنجق بمدينة جرجا دراسه أثريه ونشر)

published research with a title (Sanjak's house in Gerga city , an archologistic study)

*بحث منشور  تحت عنوان  أختام العامة من الناس المنقوشة باللغة العربية فى العصر العثمانى دراسه لنماذج مختاره من ق/13  /19م 
*بحث منشورتحت عنوان دراسة أثرية فنية لمجموعة من المسارج البرونزية من عصر الدولة الأموية في الأندلسpublished research , its title Oil lamps made of bronze at *
*شاركت فى فعاليات المؤتمر العشرين للأتحاد العام للآثاريين العرب ببحت ألقته بعنوان (أثر أعادة أستخدام العناصر المعماريه القديمه على تصميم منشأت معماريه جديده دراسه تطبيقيه على بعض النماذج الأثاريه الدينيه المملوكيه الباقيه)وقدتمنشر البحث فى مجاة الآثاريينالعرب
I participated in the 20th conference of the general union of Arab archeologists by a research , its title (The effect of the recycling of the ancient architectural elements on the design of the new architectural structures , an applied study of some samples of the Mamluke's  

*بحث منشورفى مجلة كلية الآثار جامعة قنا تحت عنوان الوثائق واهميتها في تأكيد استمرارية الهوية الاسلامية في العمارة والعمران  بمصر العثمانية

The documents and their importance in confirming the continuity of the Islamic identity in architecture and urbanism in Ottoman Egypt
*بحث منشور  بمجلة كلية اثار المنيا تحت عنوان قصر البارودى بجرجا دراسة معمارية فنية 
Published research"its titleElbaroudy palace
*بحث  غيرمنشور تحت عنوان( تنقية المياه وترشيدهافى العصر المملوكى بمصر دراسه وثائقيه ).شاركت به فى مؤتمر كلية الآداب بسوهاج

 Unpublished research , its title (Purification of  water and prevention of its  abuse in mamluk era in cairo,documented study.).   
*بحث  غيرمنشور  تحت عنوان العناصر المعماريه والزخرفيه بواجهات قصور وعمائر مدينة سوهاج "عهد أسرة محمد على"  القى فى مؤتمر الآثاريين العرب الثامن عشر بالشيخ زايد

Unpublished research , with a title of Structures and Decoration of outersurfaces(façade)of balaces and buildings in sohag city (Aera of Mohammed's Aly family).
*شاركت فى فعاليات المؤتمر العشرين للأتحاد العام للآثاريين العرب ببحت ألقته بعنوان (أثر أعادة أستخدام العناصر المعماريه القديمه على تصميم منشأت معماريه جديده دراسه تطبيقيه على بعض النماذج الأثاريه الدينيه المملوكيه الباقيه)

I participated in the 20th conference of the general union of Arab archeologists by a research , its title (The effect of the recycling of the ancient architectural elements on the design of the new architectural structures , an applied study of some samples of the Mamluke's  religious archeological remnants).
* شاركت فى فاعليات المؤتمر الحادى والعشرين للأتحاد العام للآثاريين العرب ببحث بعنوان (حوانيت فى الدور السكنيه المملوكيه والعثمانيه الباقيه دراسه اثاريه وثائقيه).
Iparticipated in the 21st conference of the general union of Arab archarologists , its title(The shops in mamlouk&ottman residential houses, an archeological and documentary study). 
*وتقوم  بأعداد بحث  بعنوان (المنشأت الدينيه المملوكيه من خلال كتاب الضوء اللامع  للسخاوى لأهل مصر القرن التاسع الهجرى ).

I prepared a research with a title(the mamluke's religious buildings through the book of shinning light to Sakhaowy for Egypt's peoplein the 9th century hegria

*شاركت فى المؤتمر الأول لجامعات جنوب الصعيد  والذى عقد بالأقصر ببحث بعنوان جرجا  مدينه آثريه لم تستغل بعد
Iparticipated in the first conference of upr egypt universite s by a research, its title(Girga city  Antiquities not exploited    )
*شاركت فى المؤتمر الدولى ا لتغيرات المناخيه والتنميه المستدامه فى الآثاروالتراث فى ضوء رؤية2030م بحث بعنوان (أثربعض الظواهر الطبيعيه والبشريه السلبيه على المواقع الآثريه والتراثيه والمتحفيه )      The impact of                                                                                                                   
 negative natural and human phenomena on archaeological,heritage and museum sites
*شاركت مع متحف سوهاج القومى بالقاء محاضره عن الأتجاهات الحديثه فى العرض والتوثيق المتحفى وآثرهاما فى الآرتقاء بجودة الخدمات المقدمه للزائرين 16يوليو 2023
    Participated with SOHAG  Nationl Museum by giving a lecture on modern  trends inmuseum display and documentation  and their effects on im proving the quality of  ser vices provided to ser vices  provided to visitors,                                                                                                        
*أجتازت الدوره التدريبيه فى تدريب المتدربين فى الفتره من22يوليو-2أغسطس2017م.
I attended the training course of the training of the trainee through the period of 22nd of july : 2nd of august 2017
*عملت كعضو فى لجنة الحفاظ على التراث بالمحافظه 
Member of the committee of preserving heritage 
· عملت كعضو فى لجنة المختبرات بالكليه.

Member of the committee of the laboratories in the faculty of archeology. 
عضو فى لجنة الدراسات العليا بالكليه  

 Member of the committee ofpost-graduate eduation in the faculty of archeology. 
* عضو فى وحدة ضمان الجوده  ومنسق لقسم الآثار الأسلاميه بكلية الآثار  2021-2022م
Member of the Quaiity Assurance Unit and coordinator of the IslamicArcheology Department
*عضو فى لجنة تطويرمتحف سوهاج من قبل الكليه.

Member of the committee of the development of Sohag museum ,charged by the faculty of archeology
                                                                                                      الآثارالأسلاميه * عضو فى مجلس  Mem ber lf the Council of theIslamic Monuments Department

*المرشد الأكاديمى لقسم الآثار الأسلاميه 
Academic guide for theDepartment of Islamic
*منسق مشروع التخرج لقسم الآثار الأسلاميه 
Graduation project   coordinator for the Department of Islamic Monuments
*شاركت كمشرف  ومحكم على مشروع التخرج لقسم الأثار الأ سلاميه  فى السنوات السابقه
participated as a super visor and arbitrator for the gradation project for the Department of Islamic Archeology
*حضور محاضرات هيئة الشارقه للاثار
Attending the SHharjahArcheologyAuthority,s lecture series 
*حضورسلسلة محاضرات ينظمها  المجلس العربى للأتحاد العام للأثاريين العرب عن 
المتاحف العربيه  بين الواقع والمأمول 
aATTENDING aseries of lectures organized by the Arab archaeology on Arab museums between reality and what is  imagined     
شاركت فى امتحانات الدراسات العليا

 رئيس   كنترول التراكمى 

قامت بتدريس المواد التاليه
عمارة وفنون ق19

فن متاحف
عماره فاطميه 

معالم وآثار مصر الأسلاميه 
عمارة وفنون العماره الأسلاميه فى صدر الأسلام والعصر الأموى

*منسق عام بين متحف سوهاج القومى وكلية اثار  سوهاج
General coordinator between the sohag college of Archeology
	Mother tongue(s) 

 
	Arabic 



Other language(s) 
English
 
 
	Organizational / managerial skills ▪ 

	
	

	Job-related skills 
Computer skills:ICDL  
Other skills
	


ADDITIONAL INFORMATION 
Publications 
 
*شاركت فى فعاليات المؤتمر العشرين للأتحاد العام للآثاريين العرب ببحت ألقته 

بعنوان (أثر أعادة أستخدام العناصر المعماريه القديمه على تصميم منشأت معماريهجديده دراسه تطبيقيه على بعض النماذج الأثاريه الدينيه المملوكيه الباقيه).

I participated in the activities of the 20th conference of the general union of Arab archiologists with a research , with a title (The effect of recycling of the old architectural elements on the design of the new architectural buildings , an applied study on some remaining  monumental religious mamluke's examples  
* شاركت فى فاعليات المؤتمر الحادى والعشرين للأتحاد العام للآثاريين العرب ببحث 

 بعنوان حوانيت فى الدور السكنيه المملوكيه والعثمانيه الباقيه دراسه اثاريه وثائقيه
I participated in the activities of the 21st conference of the general union of Arab archiologists by a research with a title (The shops in the remaining mamluke's and Othman houses, documentary and archilogical study).
*شاركت بحث منشور فى كتاب المؤتمر الحادى عشر للاتحاد العام للآثاريين العرب فى الفتره من 18-20 أكتوبر2008م

تحت عنوان (جرجا وآثارها المندرسه والمتبقيه فى ضوء مخطوط تعطير النواحى والأرجاء للامام المراغى)0
Research published in the book of the eleventh conference of the general union of the Arab archeologists in the period of 18th :20th of October 2008 ,its title is Gerga and its lost and remained monements in the light of the menu script of the Tater Elnoahy wa Alrgaa of the imam Almaraghy .

*بحث منشور فى المؤتمر الدولى الثالث لكلية الآثار جامعة القاهره تحت عنوان (الأسهامات الحضاريه المصريه والأسلاميه فى مجال الطب والجراحه وأثردلك فى الحضاره الانسانيه(فى ضوء دراسه لمجموعه من الآلآت الجراحيه قديما وحديثا).
Research published in the book of the third international conference of the faculty of architecture –cairo university in the period of 17th : 19th of Abril 2010 with the title of The Egyptian and Islamic civilized contribution in the medical and surgical field and its effect in the human civilization ,in the light of a study of a group of old and new surgical instruments.

*بحث منشور فى كتاب المؤتمر الثالث عشر للاتحاد العام للآثاريين العرب فى الفتره من 24-26أكتوبر2010م
تحت عنوان (دراسه ونشرلخاتم وقلاده بألاكاديميه الملكيه بمدريد).

Research published in the book of the 13th conference of the general union of arab archeologists in the period of 24th : 26th of October 2010 , with a title of study and publishing of royal ring and necklace in Madrid.
*بحث منشورفى كتاب المؤتمر الرابع عشرللاتحاد العام للآثاريين العرب فى الفتره من 15-16 أكتوبر2011م
تحت عنوان (مقبض سيف عاجى بمدريد فى دراسه آثاريه وفنيه ونشر).
Research published in the book of the 14th conference of the general union of arab archeologists ithe period of 15th : 16th of October 2011 , its title an ivory handle sward in Madrid in an archologistic and artistic study 

*بحث  منشور فى مجلة كلية الآثار بقنا تحت عنوان (بيت السنجق بمدينة جرجا دراسه أثريه ونشر)

published research with a title (Sanjak's house in Gerga city , an archologistic study)

*بحث منشور فى مجلة الدراسات والبحوث بجامعة المنيا  تحت عنوان  أختام العامة من الناس المنقوشة باللغة العربية فى العصر العثمانى دراسه لنماذج مختاره من ق/13  /19م 
*بحث منشور فى مجلة الدراسات والبحوث بجامعة المنيا تحت عنوان دراسة أثرية فنية لمجموعة من المسارج البرونزية من عصر الدولة الأموية في الأندلسpublished research , its title Oil lamps made of bronze at *

*شاركت فى فعاليات المؤتمر العشرين للأتحاد العام للآثاريين العرب ببحت ألقته بعنوان (أثر أعادة أستخدام العناصر المعماريه القديمه على تصميم منشأت معماريه جديده دراسه تطبيقيه على بعض النماذج الأثاريه الدينيه المملوكيه الباقيه)وقدتمنشر البحث فى مجاة الآثاريينالعرب

I participated in the 20th conference of the general union of Arab archeologists by a research , its title (The effect of the recycling of the ancient architectural elements on the design of the new architectural structures , an applied study of some samples of the Mamluke's  

*بحث منشورفى مجلة كلية الآثار جامعة قنا تحت عنوان الوثائق واهميتها في تأكيد استمرارية الهوية الاسلامية في العمارة والعمران  بمصر العثمانية
The documents and their importance in confirming the continuity of the Islamic identity in architecture and urbanism in Ottoman Egypt
*بحث منشور  بمجلة كلية الدراسات والبحوث جامعة المنيا تحت عنوان قصر البارودى بجرجا دراسة معمارية فنية 
Published research"its titleElbaroudy palace
*بحث  غيرمنشور تحت عنوان( تنقية المياه وترشيدهافى العصر المملوكى بمصر دراسه وثائقيه ).شاركت به فى مؤتمر كلية الآداب بسوهاج

 Unpublished research , its title (Purification of  water and prevention of its  abuse in mamluk era in cairo,documented study.).   
*بحث  غيرمنشور  تحت عنوان العناصر المعماريه والزخرفيه بواجهات قصور وعمائر مدينة سوهاج "عهد أسرة محمد على"  القى فى مؤتمر الآثاريين العرب الثامن عشر بالشيخ زايد

Unpublished research , with a title of Structures and Decoration of outersurfaces(façade)of balaces and buildings in sohag city (Aera of Mohammed's Aly family).
*شاركت فى فعاليات المؤتمر العشرين للأتحاد العام للآثاريين العرب ببحت ألقته منشور  بعنوان (أثر أعادة أستخدام العناصر المعماريه القديمه على تصميم منشأت معماريه جديده دراسه تطبيقيه على بعض النماذج الأثاريه الدينيه المملوكيه الباقيه)
I participated in the 20th conference of the general union of Arab archeologists by a research , its title (The effect of the recycling of the ancient architectural elements on the design of the new architectural structures , an applied study of some samples of the Mamluke's  religious archeological remnants).
* شاركت فى فاعليات المؤتمر الحادى والعشرين للأتحاد العام للآثاريين العرب ببحث  منشوربعنوان (حوانيت فى الدور السكنيه المملوكيه والعثمانيه الباقيه دراسه اثاريه وثائقيه).
Iparticipated in the 21st conference of the general union of Arab archarologists , its title(The shops in mamlouk&ottman residential houses, an archeological and documentary study). 
*شاركت فى المؤتمر الدولى الأول لجامعات جنوب الصعيد  والذى عقد بالأقصر ببحث بعنوان جرجا  مدينه آثريه لم تستغل بعد

Iparticipated in the first conference of upr egypt universite s by a research, its title(Girga city  Antiquities not exploited    )
*وتقوم  بأعداد بحث  بعنوان (المنشأت الدينيه المملوكيه من خلال كتاب الضوء اللامع  للسخاوى لأهل مصر القرن التاسع الهجرى ).

I prepared a research with a title(the mamluke's religious buildings through the book of shinning light to Sakhaowy for Egypt's peoplein the 9th century hegria

Conferences   
 
 *شاركت فى فعاليات مؤتمرات ألأتحاد العام للآثاريين العرب الحادى عشر والثالث عشر والرابع عشر  والثامن عشر والعشرين والحادى والعشرين والرابع والعشرين  
 *شااركت فى فعليات المؤتمر الدولى الثالث لكلية الآثار جامعة القاهره  فى الفتره من17-19أبريل2010م

شاركت فى فعاليات  المؤتمر الأول لجامعات جنوب الصعيد  والذى عقد بالأقصر*
Memberships 
*عضو في الجمعية التاريخية
Member of the HIistorical Society
*عضو في جمعية الاثاريين العرب 
Member  of Archaeologists Association  

*عملت كعضو فى لجنة الحفاظ على التراث بالمحافظه 
Member of the committee of preserving heritage
عضو لجنة الدراسات العليا بكلية الاثار
Member of the Graduate Studies Committee
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